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آمادگی فولاد مبارکه برای حمایت از عرصه های 
دانش بنیان

 محمدیاس�ر طیب نیا، مدیرعامل ش�رکت ف�ولاد مبارکه گفت: ایجاد زیس�ت بوم 
دانش بنی�ان ی�ک ضرورت اس�ت و ف�ولاد مبارکه آماده اس�ت تا مثل همیش�ه از 

عرصه های دانش بنیان حمایت کند.
مدیرعامل ش��رکت فولاد مبارکه در دیدار با رئیس ش��هرک علمی و تحقیقاتی اصفهان و 
جمعی از مدیران شرکت های دانش بنیان با تأکید بر ضرورت شناسایی توانمندی شرکت های 
دانش بنیان برای ایجاد زیست بوم دانش بنیان اظهار کرد: حمایت فولاد مبارکه از شرکت های 
دانش بنیان به عنوان پیش��ران صنعت منجر خواهد ش��د که دیگر صنایع کش��ور نیز در این 

مسیر قرار گیرند.
وی افزود: ایجاد مرکز نوآوری و فناوری و اهداف دیگر از س��ال گذش��ته در دستور کار قرار 

گرفته و با نام گذاری امسال این موضوع بسیار جدی تر پیگیری خواهد شد.
وی خاطرنش��ان ساخت: مجموعه های دانش بنیان مرکز تجمع نیروهای دانش بنیانی است 
که ارزش افزوده ایجاد می کنند. در بسیاری از کشورهای غربی درصد زیادی از ارزش افزوده 
خ��ود را از فعالیت های دانش بنیان ایجاد می کنند. این اتفاق وقتی می افتد که اکوسیس��تم 
نوآوری ایجاد ش��ده و این موضوع با داش��تن نقشه دانش بنیان و پیاده سازی درست آن انجام 
می ش��ود. وی گفت: باید هم افزایی ها در این اتفاق رقم بخورد و فولاد مبارکه در مجموع در 
این عرصه نقشی کلیدی دارد. بسیاری از مسائل در زمینه علمی و دانش بنیانی هم به صورت 
مس��تقیم و هم به صورت غیرمس��تقیم با صنعت ارتباط دارند که این مهم، ضرورت طراحی 
زیست بوم را نشان می دهد. طیب نیا تصریح کرد: در این زمینه باید نگاهی درست به مسائل 
داش��ت و به همین علت فولاد مبارکه در تلاش اس��ت تا وارد عرصه های جدید کس��ب و کار 
ش��ده و به حل مشکلات کشور و استان در این عرصه ها بپردازد. وی عنوان داشت: خسارتی 
که فولاد مبارکه در محدودیت های انرژی داش��ته خس��ارتی جبران ناپذیر بوده و همکاری در 
عرصه دانش بنیان می تواند بهینه س��ازی مصرف انرژی و افزایش بهره وری را به همراه داشته 
باشد و فولاد مبارکه آماده همکاری با شرکت های دانش بنیان در این عرصه است. مدیرعامل 
شرکت فولاد مبارکه متذکر شد: حضور مدیران فولاد مبارکه در چنین جلساتی نشان دهنده 
آمادگی این ش��رکت برای حمایت از فعالیت های دانش بنیان ب��وده تا بتوانیم در این زمینه 
مسیر خوبی را طی نموده و اهداف بزرگی را دنبال کنیم. وی بیان کرد: اصفهان یکی از قطب 
های مهم صنعت کش��ور است و باید علاوه بر این به قطب بزرگ دانش بنیان نیز تبدیل شود 

که این موضوع با توسعه صنایع در جهت دانش بنیان شدن انجام شود.
مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه تاکید کرد: اصفهان نیروی دانشی زیادی را پرورش داده و 
این موضوع امتیازی مهم برای اس��تان است ولی از این پتانسیل باید بیشتر استفاده کنیم تا 

بتوانیم توسعه بیشتری را در زمینه دانش بنیان رقم بزنیم.
مدیرعام��ل ف��ولاد مبارکه به هم��راه جمعی از معاون��ان و مدیران این ش��رکت به منظور 
شناس��ایی توانمندی های ش��رکت های دانش بنیان، از تعدادی شرکت های مستقر در شهرک 

علمی و تحقیقاتی اصفهان، بازدید به عمل آورد.

کنترل و اشراف کامل برمنابع و مصارف در خطوط 
تولید شرکت با تکمیل پروژه ی دانش بنیان اسکاد، 

یک الزام است
ایرج رخصتی سرپرس�ت مدیریت عامل ذوب آهن اصفه�ان ضمن بازدید عیدانه 
خ�ود از دیس�پاچر و هماهنگ کنندگان کل خطوط تولید ش�رکت در جلس�ه ای به 
همراه مع�اون بهره برداری و مدیر امور فنی و برنامه ری�زی تولید در جریان مراحل 
اجرای�ی پروژه مه�م و تاثیرگذار جم�ع آوری داده و کنترل نظارت�ی خطوط تولید 

شرکت ) اسکادا( قرار گرفت.
وی در ای��ن دیدار بر لزوم تس��ریع پ��روژه تکمیل فرایند ثبت وهوشمندس��ازی داده های 
کنترل��ی در ذوب آهن اصفهان بویژه خطوط تولید با علم و تجهیزات مدرن و عملیاتی کردن 
پروژه های زیرساختی و دانش بنیان در این شرکت بزرگ صنعتی تاکید کرد و گفت: ذوب آهن 
اصفهان به عنوان مادر صنعت کشور با قدمتی بیش از نیم قرن از مدرن ترین و پیشرفته ترین 
دس��تگاه ها و خطوط تولیدی دنیا استفاده می کند و با تکیه برتجربه مهندسان و متخصصان 

داخلی، خود را با علم روز دنیا به روزرسانی کرده است واین فرایند مستمر وادامه دارد.
رخصتی در ادامه افزود: سیس��تم جمع آوری داده و کنترل نظارتی خطوط تولید شرکت ) 
اس��کادا( از سال ۱۳۹۸ شروع ش��ده و طبق گراف و زمانبندی، در حال تکمیل و پیاده سازی 
می باش��د که با اجرای کامل آن امکان مدیریت بیش��تری برمنابع ومصارف مختلف برای ما 
فراهم خواهد ش��د. گفتنی است، این شرکت با پیشینه ای پنجاه ساله با تکیه بر توان داخلی 

خود، تکنولوژی روز دنیا را در اختیار دارد.
 فرهنگ فنی و صنعت کش�ور مدیون مهندسان و متخصصان ذوب آهن اصفهان 

است
معاون بهره برداری ش��رکت ضمن توضیح ش��رایط موجود و تشریح ضرورت اجرای پروژه 
اس��کادا در خط��وط تولید و بهره برداری جهت ب��ه روز نمودن تجهی��زات قبلی و ایجاد یک 
سیستم جامع گردآوری داده های بخش های تولیدی و مدیریت دقیق و موثر آن گفت: باتوجه 
به س��رعت پایین و عدم ش��مول امکان انتقال اطلاعات میدانی به منظور کنترل و مدیریت 
پارامترهای موثر بر بهره برداری بهینه و تولید مس��تمر و اقتصادی ، این معاونت بر آن ش��د تا 
با بهره گیری از دانش روز و تکنولوژی پیش��رفته اقدام به تعریف پروژه های اس��کادا در اغلب 

واحدهای تولیدی و پشتیبانی نماید.
تولایی��ان افزود: علیرغ��م محدودیت مالی و تحریم  های موجود و ب��ا تکیه بر توان تجربی 
و علمی کارکنان معاونت بهره برداری، این پروژه ها در حال اجرا می باش��د که امید اس��ت با 

حمایت بیشتر در آینده خیلی نزدیک بهره برداری و مورد استفاده قرار گیرد.
از دیگ��ر مزایای اجرای پروژه های فوق، امکان مدیری��ت منابع انرژی نظیر آب، برق، گاز و 
بخار و تولید اقتصادی واحدهای بهره برداری و امکان تهیه گزارشات مختلف روی فرآیندهای 

تولیدی به منظور تحلیل و مدیریت اقتصادی و فنی می باشد.

فرماندار مراغه: 

 ساعت کاری کارمندان در ماه مبارک رمضان 
یک ساعت کم شد

معاون استاندار آذربایجان شرقی و فرماندار شهرستان ویژه مراغه گفت: براساس 
مصوبه چهارشنبه هفته گذشته هیات وزیران، ساعت کاری کارمندان در ماه مبارک 

رمضان یک ساعت کاهش می یابد.
داود اسدیان در گفت وگو با خبرنگار ایرنا افزود: مطابق مصوبه هیأت دولت و به منظور ایجاد 
زمینه استفاده بهتر کارکنان از فرصت عبادت در ماه مبارک رمضان، ساعت کاری دستگاه های 
اجرایی یک س��اعت زودتر خاتمه می یابد. به گفته وی ساعت شروع کار دستگاه های اجرایی 
شهرس��تان مطابق روال معمول خود خواهد بود و صرفا یک س��اعت از پایان س��اعت کاری 
کسر می شود. به گزارش ایرنا در ارتباط با ساعت کاری کارمندان در ماه مبارک رمضان نقل 
قول های غیررس��می و متفاوتی در این شهرس��تان بیان می ش��ود و بر همین اساس فرماندار 

مراغه با شفاف سازی در این زمینه، به اطلاع رسانی دست زده است.

فرماندار هریس بر واکسیناسیون دانش آموزان 
تاکید کرد

فرماندار هریس با تاکید بر واکسیناس�یون دانش آموزان  علیه ویروس کرونا برای 
ایمن س�ازی محیط مدارس و جامعه  گفت: با توجه به بازگش�ایی حضوری مدارس، 

اولیا و مربیان باید در امر واکسیناسیون دانش آموزان همت کنند. 
فرهاد جلیلوند در جلسه شورای آموزش و پرورش منطقه هریس با بیان اینکه آموزش و پرورش 
نقطه ش��روع توسعه در سراسر دنیا است و فرهنگ س��ازی در مرحله نخست بایستی از جایگاه 
آموزش و پرورش و در سطح مدارس به اجرا گذاشته شود ، گفت: در این صورت توسعه همه جانبه 
با زیربنای آموزش و پرورش عملی می شود. وی با اشاره به کمبود فضای آموزشی در شهرستان 
گفت: با توجه به ش��روع برگزاری کلاس های حضوری دانش آموزان در مدارس  از ۱۴ فرودین 
امسال نیازمند احداث فضاهای آموزشی هستیم. جلیلوند در کنار احداث پنج باب مدرسه در نقاط 
ش��هری و سه باب در نقاط روس��تایی، تجهیز ۱۵ مدرسه به وسایل آموزشی و کمک آموزشی و 
هوشمندسازی ۱۰مدرسه را از نیازهای شهرستان عنوان کرد. وی همچنین با بیان اینکه مقاوم 
س��ازی پنج باب مدرسه در مناطق ش��هری و روستایی هریس ضروری است از خیرین و مدرسه 

سازان خواست به اداره کل نوسازی استان در این خصوص کمک کنند.
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عصرآزادی/ ش�هرام صادق زاده: نخس�تین 
جلس�ه علنی ش�ورای ششم ش�هر تبریز در 
س�ال ۱۴۰۱ به ریاست رسول برگی و با حضور 
سرپرست شهرداری تبریز و اعضای شورا در 

محل عمارت تاریخی ساعت برگزار گردید.
ماجرای نام��ه فرمانداری و هیئت تطبیق مصوبات 
شورای شهر تبریز در خصوص بندهای ۱ و ۲ موضوع 
بودجه سال ۱۴۰۱ شهرداری تبریز مهمترین اولویت 

بررسی اعضا در جلسه این هفته بود.
الزام برای ارائه توضیح افزایش بودجه

رئی��س کمیس��یون برنامه و بودجه ش��ورا گفت: 
بودج��ه ش��هرداری انگیزش��ی و منطق��ی بوده و 
درآمدها کاملًا واقعی اس��ت لذا به ش��اکله بودجه 

نمی توان دست زد!
ش��هرام دبیری نیز گفت: به تازگی وزارت کشور 
گفته که هر تبصره ای را ردیف بودجه کنید بنابراین 
بودجه ش��هرداری افزایش چشمگیری نداشته و ما 

باید علت افزایش بودجه را توضیح دهیم.
وی افزود: از نظر قانونی باید طبق دس��تور العمل 
ها عمل کنیم و در خصوص کش��تارگاه، شهرداری 
ش��رکتی ایج��اد کند و ت��ا زمانی که ایجاد نش��ده 
اس��ت باید کش��تگار گاه را زیر نظر میادین در نظر 

بگیریم.
رئیس ش��ورای اس��تان اضافه ک��رد: دلیل عمده 
مخالف هی��ات تطبیق فرمانداری، تخصیص بودجه 
۳ میلیاردی به مرکز پژوهش های ش��ورای ش��هر 
تبریز اس��ت و برای رفع این مش��کل بودجه مرکز 
پژوهش ها را به بودجه مرکز تحقیق و پژوهش  های 

شهرداری افزایش بدهیم.
روح الله رش��یدی نیز گفت: موضوعی که وزارت 
کش��ور بر آن استناد کرده این اس��ت که میانگین 
رش��د درآمد ۵ ساله را باید لحاظ کنید و با توضیح 

دادن مشکل حل خواهد شد.

این عضو ش��ورای ش��هر افزود: ش��هرداری باید 
مکلف به اخذ کُد تخصیص برای مرکز پژوهش های 
شورای شهر شود. یوس��فی - سرپرست شهرداری 
تبری��ز - نیز در این خصوص گفت: وزارت کش��ور، 
ایجاد و انحلال ش��رکت ها را در هر قالب در اختیار 

شورای شهر و شهرداری قرار داده است.
دست های پشت پرده در پارکینگ ها

در ادامه جلس��ه رئیس شورای ش��هر تبریز طی 
س��خنانی گفت: تا جایی که اطلاع دارم برج سفید 
ماهان��ه ۳ میلی��ون تومان به ش��هرداری اجاره می 
دهد، ارزش این برج ۷ میلیارد تومان است لذا اگر 
این ساختمان به پزشکان فروخته شود می توان با 
دو میلیارد تومان آن، روبروی ساختمان سلامت که 

فضای سبز می باشد پارکینگ ایجاد نمود.
حجت الاسلام رسول برگی با بیان اینکه با ایجاد 
پارکینگ بیشتر مشکلات ترافیکی حل خواهد شد 
افزود: برخی دست های پشت پرده اجازه نمی دهند 

پارکینگ ها در اختیار سازمان ها قرار بگیرند.
وی اف��زود: برخ��ی از پارکینگ ها به نصف قیمت 
به پیمانکاران واگذار ش��ده اس��ت پس اگر بررسی 
و اقدام��ات لازم در خص��وص تخلف��ات موجود در 
پارکینگ ه��ا انج��ام نگیرد، بدون توج��ه به عواقب 
آن، از همین جا پش��ت پرده تخلفات را افش��اگری 

خواهم کرد!
برگی تاکید کرد: تا ۳۱ فروردین ماه فرصت دارید 
این موض��وع را حل کنید، اگر حل نش��ود مدارک 

موجود را به دستگاه قضایی ارسال خواهم کرد.
یوسفی، سرپرست شهرداری تبریز در واکنش به 
سخنانی برگی گفت: همه پارکینگ های سطح شهر 

باید در اختیار سازمان ترافیک قرار گیرند.
گلایه شهرساز شورا از عمران شهری

رئیس کمیس��یون معماری و شهرسازی شورای 
شهر تبریر نیز طی سخنانی گفت: وضعیت عمرانی 
ش��هر نامطلوب اس��ت و مردم گلایه دارند، در این 
رابطه باید فکر اساس��ی داش��ته باش��یم ت��ا برای 
مطالبات مردم پاسخگو باشیم. فریدون بابایی اقدم 
تاکید کرد که پیگیری موردی مش��کلات محلات، 
کارگشا نخواهد بود. شهرام دبیری نیز گفت: ایمنی 
کار در مجموعه ش��هرداری وجود ندارد تا کی باید 

شاهد فوت کارگران باشیم؟
وی تاکی��د کرد: باید ش��هرداری را مجاب کنیم 
ت��ا در خصوص ایمنی کار ، طرحی ارائه ش��ود و به 
پیمانکاران ابلاغ ش��ود تا عملی شود و اگر ارگانی، 
ایمنی کار نداشته باشد برای آنها مجوز داده نشود 

و جلوی فعالیت آنها گرفته شود.
شورانشینان بالاخره تخلیه می کنند؟

در پایان نخستین جلس��ه شورای شهر تبریز در 
سال جدید، بابایی اقدم طی یک تذکر جدی گفت: 
تصمی��م بر این بود که اعضای ش��ورا دفاتر خود را 
تحویل بدهند تا عمارت تاریخی س��اعت استحکام 

بخشی گردد!
وی افزود: بنده و آقای زعفرانچیلر اتاق های خود 
را تحویل داده ایم و از بقیه همکاران هم درخواست 

داریم اتاق های خود را تحویل دهند.
رسول برگی هم در واکنش به این موضوع گفت: 
طبق گفته پدافند غیرعام��ل، حوض میانی حیاط 
عمارت س��اعت خطر آفرین است که در این قضیه 
باید فکر اساسی داشته باشیم و کارشناسان هر چه 

بگویند عملیاتی گردد!

ماه مب�ارک رمضان از قدیم الایام تاکنون حال 
و ه�وای خاصی در آذربایجان ش�رقی داش�ته و 
امس�ال هم که بهار قرآن با بهار طبیعت متقارن 
شده، طراوات رویش گل ها با نوای خوش »شَهْرُ 
رَمَضَ�انَ الذَِّی أنُ�زِلَ فِیهِ القُْ�رْآنُ« در این خطه 

عجین شده است.
به گزارش ایرنا، در ماه مبارک رمضان آداب و رسوم 
مختلفی در ش��هرها، روس��تا و بخش ه��ای مختلف 
آذربایجان ش��رقی وج��ود دارد که در بیش��تر آنها به 
احت��رام بزرگتره��ا روز اول ماه مب��ارک رمضان را در 

منزل آنها  افطار می کنند .
بر اساس یک رسم قدیمی که البته در شهرها بسیار 
کمرنگ ش��ده مواقع س��حری »گوزارچی« با صدای 
بلند همه را برای س��حری خوردن بی��دار می کند و 
محله به محل��ه می گردد ،البته این س��نت هنوز در 
برخی از  روس��تاها وجود دارد برخی از همس��ایه ها 
هم هوای همدیگر را دارند و زمانی که چراغ ها منزل 
را خام��وش می بینند زنگ خانه را به صدا درآورند تا 
خ��واب نمانند، البته این بیدار کردن در صورتی انجام 
می شود که پیش از آغاز ماه مبارک رمضان با یکدیگر 

توافق می کنند تا یکدیگر را از خواب بیدار کنند. 
البته در برخی محلات و ش��هرهای دیگر این رسم 
ط��ور دیگری اجرا می ش��ود اما با رس��وخ فناوری و 
زندگی ماشینی در فضای معنوی مردم ذائقه عبادت و 
بندگ��ی روزه داران را نیز تغییر و آن را در ماه رمضان 

تحت تاثیر قرار داده است.
قبل از س��حری حال و هوا و تب و تاب رمضان مثل 
موج��ی محله ه��ا را در برمی گرف��ت و جارچی ها با 
صدای وس��یله ای بنام 'کره نی' یا طبل مردم را بیدار 
می کردند تا کسی خواب نماند؛ صدای دلنشین اذان 
از مناره مس��اجد بلند می شد و عطر و بوی رمضان از 

هر کوی برزنی بلند بود.
در حال حاضر هم بازار سرپوش��یده میوه تبریز که 
قدیم الایام کره نی می فروختند، هنوز هم با نام 'کره 
نی خانه' ش��ناخته می ش��ود ولی دیگر از این وسیله 
ارتباط��ی قدیمی خبری نیس��ت و تلویزیون، رادیو و 
س��اعت برای بیدار کردن میهمان��ان خدا برای صرف 

سحری جایگزین آن شده است.
آداب و رسوم هر منطقه ای آئینه تمام نمای تاریخ، 
فرهنگ، تمدن، اعتق��ادات، دین و مذهب آن منطقه 
اس��ت و در »اورش��لیخ« )م��اه رمضان( ای��ن آداب و 
رس��وم نسبت به عرق دینی آذربایجان شرقی و سبقه 
فرهنگ��ی و مذهبی منطقه از تن��وع و جذابیت های 

خاصی برخوردار است.
در آذربایجان شرقی نیز مردم مثل سایر نقاط ایران 
م��اه رمضان را م��اه پرورش و اص��لاح نفس و تقویت 

باورهای دینی و ترویج امور معنوی می دانند.

در ای��ن م��اه برخی از آداب و س��نت ه��ای مردم 
آذربایجان شرقی متمایز از دیگر مناطق کشور است که 
»قاباخلاما« و »کیس��ه دوزی« از جمله آنها می باشد 
که با گذشت قرن ها همچنان پابرجاست.»قاباخلاما« 
از جمله س��نت های رمضان در میان مردم آذربایجان 
ش��رقی است که بر اساس آن مردم استان از نیمه ماه 
ش��عبان خود را برای استقبال از ماه رمضان آماده می 

کنند.
بنا بر این سنت حسنه مردم با نظافت و خانه تکانی، 
از چند روز مانده به ماه رمضان به پیشواز این ماه می 
روند؛ قاباخلاما سنتی است که حتما باید پیش از ماه 
رمضان اجرا ش��ود تا همه جا برای حضور در میهمانی 

بزرگ خداوند آماده و پاکیزه باشد.
در این میان نظافت و غبارروبی مساجد با همکاری 
م��ردم و روحانی مح��ل از اعمال قطعی اس��ت که از 
س��ال های دور در آس��تانه ماه مبارک رمضان انجام 

می شود.
بر اس��اس این سنت ، در غروب روز آخر ماه شعبان 
مردم به پش��ت بام ها و بلندی ها م��ی روند تا ماه را 
رؤیت کنند؛ سنتی که امروزه با نفوذ رسانه در بیشتر 

نقاط ایران این امر برای مردم آسان شده است.
شناس��ایی افراد فقی��ر و افطاری دادن ب��ه خانواده 
های کم بظاعت رسم پس��ندیده دیگری است که در 
آذربایجان شرقی از رس��م های قدیمی بوده و تلاش 
م��ی کنند در این ماه تنگی معیش��ت خان��واده ای را 
آزار ندهد به هر حال آداب ماه مبارک رمضان در این 
خطه تنوع زیادی دارد که مهمترین آنها از نظرتان می 
گذرد.   مردم آذربایجان ش��رقی یکی دو روز مانده به 
فرا رس��یدن ماه رمضان به استقبال این ماه می روند 
و علاوه بر خانه تکانی، غبارروبی مساجد و سایر آیین 
های اس��تقبال به لحاظ روح��ی و فکری خود را برای 
روزه گرفت��ن آم��اده ماه رمضان می کنن��د که به آن 

اصلاح محلی »پیشواز« می گویند.
پیش��ینه رویت هلال ماه در روس��تاهای آذربایجان 

شرقی حکایت جالبی دارد.
پی��ش از اینکه رادیو و تلویزی��ون وارد جامعه ایران 
شود، روستاییان برای رویت هلال ماه به پشت بام ها 

می رفتند و ساعت ها منتظر می ماندند.

معاون عمرانی استاندار آذربایجان شرقی 
اع�ام کرد: ۷۰۰ میلیارد توم�ان اعتبار در 
سفر وزیر کشور به متروی تبریز اختصاص 

یافته است.
ج��واد رحمتی در گف��ت و گوی اختصاصی با 
خبرنگار ایرنا اظهار کرد: در کلانش��هرهایی که 
مترو وجود دارد، اوراق مش��ارکت تصویب شده 
و برای تبریز نیز ۷۰۰ میلیارد تومان به تناسب 
حجم پروژه ها تصویب ش��ده که ۲۰۰ میلیارد 

تومان آن مربوط به اتوبوسرانی تبریز است.
وی خاطرنش��ان ک��رد: این مبل��غ مربوط به 
اعتبارات س��ال ۱۴۰۰ بوده و برای سال ۱۴۰۱ 
هم اعتب��ار برای متروی تبریز اختصاص خواهد 
یافت که برای هیچ کلانشهری تاکنون این مبلغ 
مشخص نش��ده، چون قانون بودجه اخیراً ابلاغ 

شده است.
رحمتی ادامه داد: پیش بینی می شود اعتبار 
یاد شده در سال ۱۴۰۰ برای امسال نیز با حدود 
۲۰ تا ۳۰ درصد افزایش متناسب با حجم پروژه 

های مترو کلانشهرها افزایش یابد.
وی یادآور شد: در کلانشهرهای تبریز، مشهد، 
شیراز، اصفهان و اهواز مترو با چهار تا پنج خط 
طراحی ش��ده است و اکنون نیز بر اساس حجم 

پروژه ها اعتبار اختصاص می یابد.
وی ادامه داد: از خط یک متروی تبریز اندکی 
باقی مانده است و خط ۲ مترو تبریز نیز به طور 
تقریبی از س��ه تا چهار سال پیش آغاز شده و با 

قرارگاه خاتم به پیش می رود. 
وی اضاف��ه کرد: خط س��ه نیز متاس��فانه در 
ش��ورای قبل و شهردار س��ابق از اولویت خارج 
ش��ده بود، اما م��ا ردیف اعتب��اری آن را حفظ 
کردیم و اکنون نیز ش��ورای جدید آن را در نظر 

گرفته است.
وی با بیان اینکه دولت ۵۰ درصد و شهرداری 
ها ۵۰ درصد اعتبارات مترو را تامین می کنند، 
گف��ت: ب��ر این اس��اس اکنون رقم درش��تی از 

اعتبارات برای انجام خطوط باقیمانده تبریز نیاز 
است که از طریق فاینانس چینی خط ۲ متروی 

تبریز تکمیل می شود.
۴۰۰ میلیون یورو اعتبار در ش��ورای اقتصاد و 
هیئت دولت برای فاینانس خط ۲ متروی تبریز 

تصویب شده است
مع��اون عمرانی اس��تاندار آذربایجان ش��رقی 
خاطرنش��ان کرد: در این ارتب��اط ۴۰۰ میلیون 
ی��ورو اعتب��ار در ش��ورای اقتص��اد و هیئ��ت 
دول��ت ب��رای فاینانس خ��ط ۲ مت��روی تبریز 
 تصویب ش��ده ک��ه منتظ��ر خط اعتب��اری آن 

هستیم.
رحمت��ی خاطر نش��ان ک��رد: خ��ط اعتباری 
دولتی کم اس��ت اما پیگیر موضوع هس��تیم تا 
خط اعتباری فاینانس باز شود، چون درخواست 
فاینانس در کش��ور بالاست باید اولویت گذاری 
انجام می ش��د ک��ه البته بر اس��اس این اولویت 
گذاری هش��ت طرح بزرگ کشور مشخص شده 
و بر آن اس��اس خط ۲ مت��روی تبریز جزو این 
هش��ت اولویت طرح های بزرگ کش��ور معرفی 

شده است.
وی افزود: پیگیر هس��تیم اعتبارات خط سوم 
را نی��ز اخذ کنیم و ب��ا ردیف اعتباری که وجود 
دارد این تلاش را انجام می دهیم؛ البته در کنار 
این ط��رح به صورت جداگان��ه تلاش می کنیم 
تراموای مس��یر راه آهن - قونقا باش��ی تبریز را 
به عنوان مکمل خ��ط اعتباری اجرا کنیم و در 
این خصوص شرکت چینی برای این اجرا فعال 

شود.
وی اضافه ک��رد: این خط ترام��وا تا محققی، 
راس��ته کوچه و نزدیکی مصلی ادامه می یابد تا 
خطوط ارتباطی در تبریز همدیگر را پشتیبانی 
کنن��د چون در مس��یر راه آهن تا قونقاباش��ی، 
تراموا جانش��ین اتوبوس های بی. آر .تی خواهد 

شد.
ط��رح مطالعه پ��روژه قطار ش��هری تبریز در 
س��ال ۱۳۸۰ و عملی��ات اجرایی آن نیز س��ال 
۱۳۸۴ آغاز ش��د و در چهار خ��ط اصلی و یک 
 خط حوم��ه به ط��ول ۱۰۰ کیلومت��ر طراحی

شده  است.
خط یک قطار ش��هری تبریز ب��ه طول ۱۷.۲ 
کیلومتر در سه فاز طراحی شده و خدمات دهی 
از ایستگاه ائل گولی تا ایستگاه دوازدهم )میدان 
کهن( در حال انجام اس��ت و ۶ ایس��تگاه بعدی 

هنوز بهره برداری کامل نشده است.

سنت های رمضان در آذربایجان شرقی ۷۰۰ میلیارد تومان اعتبار برای متروی تبریز اختصاص یافت

تلاش برای حل معادله مجهول بودجه تبریز
آنچه که در اولین جلسه شورای ششم شهر تبریز در سال جدید گذشت؛

اس�تاندار آذربایجان شرقی با اشاره به کاهش 
۳۰ درصدی تصادفات جاده ای اس�تان با وجود 
افزای�ش ۳۰ درصدی س�فرها در ایام تعطیلات 
ن�وروزی، گف�ت: امس�ال در ح�وزه مدیری�ت 
و خدم�ات س�فرهای ن�وروزی، ی�ک حرک�ت 
عمومی و جهادی توس�ط دستگاه های مسئول 
و تش�کل های مردمی انجام ش�د که حاصل آن 

دستاوردی عظیم در این حوزه بود.
به گزارش ایرنا، عابدین خرّم در جلسه ستاد خدمات 
سفر استان، با قدردانی از حضور میدانی دستگاه های 
اجرایی در این عرص��ه، گفت: گزارش کامل عملکرد 
دس��تگاه ها برای ثبت و ارائه به دس��تگاه های ملی و 

اقدامات رسانه ای آماده شود.
وی همچنی��ن از کمیته ه��ای یازده گان��ه س��تاد 
خدمات س��فر استان تش��کر کرد و گفت: یک گروه 

ب��زرگ و منس��جم ت��لاش کردن��د تا دس��تاوردی 
اس��تان در ح��وزه خدم��ات س��فر  ب��رای   جام��ع 

حاصل شود.
خرّم با اش��اره ب��ه کاهش ۳۰ درص��دی تصادفات 
ج��اده ای با وج��ود افزایش ۳۰ درصدی س��فرها در 
ایام تعطیلات نوروزی، اب��راز امیدواری کرد اقدامات 
زیرس��اختی در سال جدید، ش��رایط بهتری را برای 

سفر مردم فراهم کند.
معاون عمرانی استاندار، مدیرکل میراث فرهنگی، 
صنایع دستی و گردشگری اس��تان به عنوان دبیر و 
سایر اعضای ستاد اجرایی خدمات سفر استان نیز در 
این جلس��ه گزارشی از فرآیند خدمات رسانی سفر به 
گردشگران، آمار اس��کان و اقامت، میزان تردد، نرخ 
حوادث و تصادفات و خس��ارات و جراحات و فوتی ها 

ارایه کردند.

 تصادفات رانندگی در آذربایجان شرقی ۳۰ درصد کاهش یافت
استاندار:


